
Folketingets Sundhedsudvalg har den 10. november 2009 stillet følgende spørgsmål nr. 
117 (alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Özlem Sara Cekic (SF).

Spørgsmål nr. 117:
’’Vil ministeren oplyse, om København, Aalborg og Odense kommuner har anvendt 
deres andel af de 5,6 mio. kr., som kommunerne årligt tildeles til en indsats mod Hepa-
titis C, til formålet?” 

Svar:
Jeg kan henvise til min besvarelse af spørgsmål 669 (alm. del) afgivet den 14. septem-
ber 2009 og fremhæve, at jeg lægger til grund, at kommunerne, som er ansvarlige for 
gennemførelsen af den øgede indsats som følge af den nationale handlingsplan til fore-
byggelse af hepatitis C blandt stofmisbrugere, og som også er blevet økonomisk kom-
penseret herfor, løfter opgaverne som forudsat.

Under alle omstændigheder vil Sundhedsstyrelsens kvalitative undersøgelse af kommu-
nernes implementering af handlingsplanen, og ikke mindst det kommende monitore-
ringssystem, kaste lys over kommunernes indsats. 

Sundhedsstyrelsen har oplyst, at en stor del af landets kommuner har besvaret styrelsens 
henvendelse, herunder de i spørgsmålet nævnte kommuner, og at styrelsen vurderer 
svarprocenten som yderst tilfredsstillende og dækkende i forhold til en vurdering af 
kommunernes indsats. Styrelsen vil på baggrund af kommunernes tilbagemeldinger 
udarbejde en samlet undersøgelsesrapport. Sundhedsudvalget vil blive orienteret om 
status for indsatsen.
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